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جهانگيري: براي خروج از ركود منتظر تصميم مجلس هستيم

معاون اول رئيسجمهوري، کنترل تورم و خروج از رکود را دو اولويت مهم اقتصادي ديگر برشمرد و افزود: وضع اقتصادي

کشور خوشبختانه هر روز از روز قبل بهتر ميشود. دولت اکنون به صورت جدي پيگير موضوع خروج از رکود است و

منتظر هستيم که مجلس لايحه خروج از رکود را به دولت برگرداند.

در جلسه كار گروه ستاد احياي درياچه اروميه
جهانگيري: براي خروج از ركود منتظر تصميم مجلس هستيم

معاون اول رئيسجمهوري، کنترل تورم و خروج از رکود را دو اولويت مهم اقتصادي ديگر برشمرد و افزود: وضع اقتصادي کشور
خوشبختانه هر روز از روز قبل بهتر ميشود. دولت اکنون به صورت جدي پيگير موضوع خروج از رکود است و منتظر هستيم که

مجلس لايحه خروج از رکود را به دولت برگرداند.

مهندس اسحاق جهانگيري در جلسه کارگروه ستاد احياي درياچه اروميه گفت: ما در دولت، يک مجموعه و بسته 177بندي در
زمينه خروج از رکود را تصويب کردهايم که فقط 30 بند آن را براي تصويب به مجلس فرستادهايم، چون تصويب بقيه بندها،

مربوط به خود دولت است که در حال انجام آن هستيم.

وي با تأكيد بر اينکه 30 بند ارجاع شده به مجلس براي خروج از رکود، تعيين کننده و سرنوشت ساز است، هشدار داد که اگر
اول بود.معاون  اشتباه خواهد  رکود کمک ميکند،  از  به خروج  کاري  و تصور شود چنين  بخواهد حذف  آن  از  بندهايي 
رئيسجمهوري اضافه کرد: ما اطمينان ميدهيم که اگر اين بسته به صورت کامل اجرا شود، نه فقط از رکود خارج شده و وارد
دوره رونق خواهيم شد، بلکه مسئله اشتغال، توسعه کشور و دغدغههاي مردم و مسئولان در زمينههاي مختلف اقتصادي
برطرف ميشود.تأكيد بر برداشتن موانع تجارت، تکميل زيرساختها نظير راهآهن و جادهها، اصلاح شيوههاي کشت و حرکت
بسوي استفاده از آبياري نوين در کشاورزي از ديگر نکات مهمي بود که جهانگيري براي بهبود وضع اقتصادي استان آذربايجان

غربي و کشور بر آن تأكيد کرد.

* تعامل با مجلس

معاون اول رئيسجمهوري به اهداف سفرخود به استان آذربايجان غربي اشاره کرد و گفت: هدف از بازديدهاي استاني و
جلسات آن، هماهنگ کردن سياستهاي دولت با مسئولان و نمايندگان آن در استانها و نيز، پيگيري مشکلات و مسايلي است
که به عنوان اولويتهاي استاني مطرح ميشود و نياز به تصميم گيري در مرکز دارد.معاون اول رئيسجمهوري گفت: سياست
دولت اين است که تعامل خوبي با مجلس داشته باشد و فکر ميکنم اين اتفاق افتاده است، چرا که تعامل نداشتن به زيان

ملت و کشور تمام ميشود.

وي گفت: تعامل خوب بين قواي سه گانه باعث ميشود که حل مشکلات مردم سرعت بيشتري پيدا کند.

جهانگيري با اشاره به موقعيت ويژه و توانمنديهاي آذربايجان غربي گفت: علاوه بر رفع موانع تجاري، زيرساختهاي اين استان
چون راه آهن بايد تکميل شود.وي با يادآوري اولويت دولت يازدهم براي بازگرداندن نظم و انضباط به اقتصاد کشور افزود:
تلاش دولت بر آن است که براي هر تصميمي که ميگيرد، اکثر صاحب نظران اقتصادي کشور درباره آن نظر بدهند و در اين

زمينه متفق القول باشند.

* رفع مشکل درياچه اروميه

جهانگيري با اشاره به روند خشک شدن درياچه اروميه گفت: بررسي مشکلات درياچه اروميه يکي از دغدغههاي مهمي است که
اکنون به مطالبه ملي تبديل شده است.

معاون اول رئيسجمهوري افزود: دو ديدگاه درباره نجات درياچه اروميه وجود دارد. يکي اين است که آب به درياچه اروميه
برسد که کسي با آن مخالفت ندارد و ديگر آنکه، آب موردنياز از داخل يا خارج از حوزه تأمين و به درياچه منتقل شود.
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وي اضافه کرد: دولت با اختصاص 5 ميليارد دلار بودجه و بهره گيري از مشاوران مختلف از جمله يک شرکت خارجي در صدد
است تا بهترين راه براي نجات و احياي درياچه اروميه را شناسايي کند، چون معتقديم احياي اين درياچه به نفع همه کشور

است.

* هدف از ايجاد «داعش»

معاون اول رئيسجمهوري با اشاره به بازديد خود از مرزهاي آذربايجان غربي و امنيت مرزها افزود: در فضاي ملتهب و ناامن
منطقه، ايران يکي از امن ترين کشورهاي منطقه است.

وي با بيان اينکه ايران کشوري امن با مرزهاي امن است، افزود: ناامن کردن سوريه و عراق و راه اندازي «داعش» براي ناامن
کردن ايران بود.

معاون اول رئيسجمهوري افزود: همسايگان ما بشدت علاقه مند کار با ايران هستند و حتي کشورهاي اروپايي در اين زمينه
اظهار کردهاند و متقاضي آن هستند که بيايند و ايران را از نزديک ببينند.جهانگيري با تأكيد بر اينکه در چنين شرايطي، حفظ
قدرت و اقتدار ايران در گرو انسجام کشور است، تصريح کرد: کساني که به هر نحوي ميخواهند انسجام کشور را بر هم بزنند،
به دنبال تضعيف حقوق مردم هستند.وي گفت: «اين که عده اي را با انگي کنار بزنيم و عده اي ديگر را با انگي ديگر حذف کنيم
و نگذاريم نيروهاي انقلابي کنار هم جمع بشوند، خدمت به انقلاب و نظام نيست.»معاون اول رئيسجمهوري، يکي از افتخارات

دولت تدبير و اميد را ايجاد فرصت خدمت براي هر کسي با هر گرايشي دانست که «ميخواهد براي جامعه کار کند».

* دستيابي به توافق جامع هستهاي

جهانگيري با اشاره به مذاکرات هسته اي ايران و گروه 1 + 5 گفت: در شرايطي که بسياري معتقد بودند ارتباط ايران با مجامع
بين المللي و کشورهاي غربي، دغدغه جدي براي کشور شده است، دولت يازدهم توانست بخوبي اين مسئله را مديريت کند.

جهانگيري گفت: من شخصا همواره اميدوار بوده و هستم که در زمينه هسته اي، به توافق خوبي خواهيم رسيد، چرا که غربيها
ميدانند بنياد تحريمها ديگر قابل برگشت به دوران قبل از مذاکرات نيست و ديگر اصلا امکان ندارد به آن فضا برگردند.

وي ادامه داد: امروز ايران خود را در دنيا به عنوان کشوري مطرح کرده است که رئيسجمهور آن در سازمان ملل طرح دنياي
عاري از خشونت را مطرح ميکند و جامعه جهاني به اتفاق آرا به آن راي ميدهد.

نشست مشترک شوراي اداري استان آذربايجان غربي و ستاد احياي درياچه اروميه با حضور حجت الاسلام والمسلمين
سيدمهدي قريشي نماينده ولي فقيه در استان و امام جمعه اروميه، قربانعلي سعادت استاندار آذربايجان غربي، وزراي جهاد
کشاورزي و صنعت، معدن و تجارت، دبير شوراي هماهنگي مناطق آزاد و ويژه اقتصادي، مجري و دبير ستاد احياي درياچه
اروميه، جمعي از نمايندگان مردم استان در مجلس شوراي اسلامي و اعضاي شوراي اداري استان در محل استانداري برگزار
شد.در اين جلسه درباره آخرين وضع درياچه اروميه و اقدامات انجام شده براي احياي آن و مهمترين مسائل و مشکلات استان

بحث و تبادل نظر شد.

* توسعه تجارت خارجي

وزير تجارت و صنعت و معدن هم در جلسه شوراي اداري آذربايجان غربي گفت: آذربايجان غربي با توجه به پتانسيلهاي
مساعد مرزي، بهترين شرايط را براي توسعه تجارت خارجي دارد و ميتواند الگويي براي ساير مناطق مرزي کشور باشد.مهندس
محمدرضا نعمت زاده افزود: موقعيت جغرافيايي اين استان و هم مرزي با چهار کشور خارجي قابليت بزرگي است که استانهاي
مرکزي از اين قابليت بيبهره هستند.وي گفت: استفاده از توان و قابليت مرزي آذربايجان غربي نيازمند طراحي و برنامه ريزي و

استفاده از ظرفيتهاي بخش خصوصي است.

نعمتزاده نمک درياچه اروميه را نيز از ديگر امکانات توسعه آذربايجان غربي دانست و گفت: بايد از نمک درياچه اروميه در
بخش صنعت بهترين استفاده را بکنيم و جا دارد صنايع وابسته به نمک در اين منطقه ايجاد شود.

نعمت زاده افزود: بهره گيري از ظرفيت استحصال نمک درياچه اروميه در ايجاد اشتغال هم قابل استفاده است و ميتواند در
بحث جايگزين اشتغال مورد استفاده قرار گيرد.وي درباره سرمايه گذاري در صنايع صادراتي گفت: وجود معادن سنگهاي
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تزييني آذربايجان غربي بينظير است و سرمايهگذاري در اين بخش ميتواند به توسعه استان و کشور کمک کنند.

* دغدغه احياي درياچه اروميه

استاندار آذربايجان غربي هم در جلسه شوراي اداري استان گفت: همه در منطقه و کشور دغدغه احياي درياچه اروميه را دارند و
اميدوار هستيم که اين درياچه با تلاش هيات دولت از بحران نجات يابد.قربانعلي سعادت، کشاورزي سنتي را از عمده ترين
مشکلات آذربايجان غربي خواند و افزود: در استان طرحهاي آبياري نوين انجام نشده است که در اين زمينه نيازمند برنامه

ريزي بيشتر هستيم.

وي يادآوري کرد: بايد اشتغال جايگزين کشاورزي داشته باشيم تا بتوانيم موضوع احياي درياچه اروميه را پيش ببريم.وي گفت:
بخش صنعت آذربايجان غربي نيز نيازمند توجه بيشتر است به طوري که از 2888 واحد توليدي و صنعتي موجود در استان به
دليل مشکلات اقتصادي در حال حاضر 1245 واحد تعطيل شدهاند که اين رقم 47 درصد مجموع واحدهاي استان را تشکيل

ميدهد.

وي گفت: آذربايجان غربي جزو

8 استان کمتر توسعه يافته کشور است و اين وضع در برنامههاي مختلف توسعه همچنان باقي مانده که علت آن محور بودن
بخش کشاورزي است.

*ملاحظات اقتصادي و اجتماعي

وزيرجهاد كشاورزي هم دراين جلسه افزود: دولت اصرار دارد که ملاحظات اجتماعي و اقتصادي منطقه در حل مسئله درياچه
اروميه در نظر گرفته شود.مهندس محمود حجتي گفت: راه حل مشکل درياچه اروميه مشارکت همه مردم و مسئولان است و
در جاهايي توانستهايم موفق باشيم که همه به ميدان آمده و از شدت مشکلات کاستهاند.وي ضرورت توجه به نظامهاي جديد
آبياري را مورد تأكيد قرار داد و گفت: با توجه به محدوديت منابع آب بايد زمينههاي توسعه آبياري مدرن در منطقه فراهم شود.

حجتي يادآوري کرد: در صورت استفاده از سيستم آبياريهاي مدرن ميتوان با حداقل آب، درآمد مناسبي در بخش کشاورزي
براي مردم منطقه ايجاد کرد.عيسي کلانتري مجري طرح احياي درياچه اروميه هم در اين جلسه گفت: احياي درياچه اروميه
فوق العاده سخت و زمانبر است ولي با اين وجود احياي درياچه از برنامههاي دولت است.وي افزود: همه پيشنهادهاي ستاد
احياي درياچه اروميه در دولت تصويب شده است ودولت تصميم جدي به احياي درياچه اروميه دارد و خوشبختانه از نظر

مطالعات علمي قابليت احيا وجود دارد و نبايد وقت را از دست بدهيم.

* توجه به زيرساختها

نماينده ولي فقيه در آذربايجان غربي و امام جمعه اروميه در جلسه شوراي اداري استان گفت: آذربايجان غربي استان ويژهاي
افزود: قريشي  والمسلمين سيدمهدي  الاسلام  باشد.حجت  داشته  بيشتري  توجه  آن دولت  براي حل  است  و لازم  است 
زيرساختهاي توسعه در آذربايجان غربي فراهم نيست و اين استان در زمينههاي مختلف توسعه نظير سلامت، راه، آموزش و
اشتغال در مقايسه با استانهاي ديگر در رده پاييني قرار دارد که لازم است دولت برنامه?ريزي مناسبي براي توسعه شاخصهاي

اين استان داشته باشد.

نمايندگان مردم مهاباد، خوي، اروميه و مياندوآب در مجلس شوراي اسلامي هم در اين جلسه با قدرداني از برنامههاي دولت در
امر توجه به احياي درياچه اروميه، خواستار سرعت بخشي به اجراي مصوبات شدند. توجه به کشاورزي منطقه و جلوگيري از
آسيب رسيدن به کشاورزان و باغداران، سرمايهگذاري در بخش توسعه راهها، استفاده از ظرفيتهاي مرزي استان، ضرورت
توجه به آبياري مدرن، لزوم سرمايهگذاري در بخش سلامت از محورهاي اصلي سخنان نمايندگان مردم آذربايجان غربي در

مجلس بود.
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